

Svadobné zvykoslovia



**KONTAKT:**

Organizačná vedúca FS Kriváň:

Alena Rusnáková +421 905 465 996  
alena.rusnakova@post.sk

Fudová hudba Michala Rusnáka:

Michal Rusnák +421 917 637 506  
michalrusnak@centrum.sk

Tubomíra Tumová +421 908 452 060

[www.fskrivan.sk](http://www.fskrivan.sk)

[www.ztum.sk](http://www.ztum.sk)



Vydal: Folklorný súbor Krivá TURANY - 2013

Grafická úprava: Ing. Zdeno emek

Výlka emé: Tlaiare P+M TURANY



**TURANY**





atrzańskie  
08.07.-16.09. Powiat Tatrzański



Vystúpenia na po skyh festivaloch



Vystúpenie na fasiaingovej zábave - pochovávanie basy



F aškový tanec



Jarmo ní ky



V marci r. 2010 sa zišli bývalé tane ní ky a spevá ky FS Krivá , ktorý bol založený v r.1986 v Turanoch. Folklor si ich opä podmanil a pod vedením Aleny Rusnákovvej obnovujú repertoár z regiónu Terchová, oblasti Východného Slovenska a samozrejme rodného Turca. Cie om súboru je vyh adáva a spracováva zvyky našich predkov. Prvý krát sa predstavili na Tur ianskej cvendžale v roku 2010, ktorá bola venovaná aj spomienke na turianskych muzikantov Martina Struhár anského a Júliusa Buricu. Súbor má tane ný a spevácku zložku, ktorú tvorí 31 lenov z toho je 8 tane ných párov. So súborom úzko spolupracuje cimbalová udová hudba Michala Rusnáka, ktorá vznikla v júni 2011 (v repertoári má okrem hudobných ísel pre súbor aj úpravy piesní z Turca a ostatných regiónov Slovenska) a Terchovská muzi ka. Medzi akcie absolvované v rámci tur ianskeho regiónu patria: Tur ianske slávnosti folklóru (TSF) a Zimné TSF, Kvet Podhradía, Kosenie lúk v Nol ove, Folklorne posedenie v Podhradí. V rámci obce Turany je to Fašiangová zábava s pochovávaním basy, Stavanie mája, De matiek, De obce Turany-Dožinky, vystúpenie v rámci mesiaca úcty k starším. Zo zahrani ných akcií súbor absolvoval zájazdy do Po ska: Bustryk, Ujsoly, Dzianisz, Koniakov. Každoro ne sa organizuje sústredenie súboru v Terchovej v rámci Jánošíkových dní. Súbor je aj každoro ným organizátorom podujatia Predsilvestrovské posedenie s FS Krivá v Turanoch, kde sa stretávajú folkloristi a muzikanti zo širokého okolia. Vo svojom repertoári má súbor choreografie Petra Brxu -Tanec z Terchovej, Mgr.Marty Hanuliakovej - Kari ky, Mgr.Ivana Mišíkovej - Jarmo ní ky. Medzi ďalšie choreografie patrí: Odobierka a ep enie nevesty, F aškový, Priadky ...

FS Krivá was founded the first time in 1986. In 2010 ex dancers and ex singers met again to continue in it. The folklore subdued them again and under the leadership of Alena Rusnáková they are restoring the repertory of the region Terchová, region of East Slovakia and of course of home Turiec. The objective of FS Krivá is search for and process traditions of our ancestors. In 2010 they presented the first time themselves on „Tur ianska cvendžala“ which was dedicated for memory of Martin Struhár anský and Július Burica, the musicians of Turany. The ensemble has 31 dancers and singers thereof 8 dancing couples. With ensemble closely works the cymbalo folk music of Michal Rusnák which was founded in June 2011 (in their repertory is music for FS Krivá and also editing songs of region Turiec and others regions of Slovakia) and a band „Terchovská muzi ka“. In region of Turiec they presented their performances in: „Tur ianske slávnosti folklóru“ (TSF, Folk Festival of Turiec) and „Zimné TSF“ (Winter Folk Festival of Turiec), Kvet Podhradía (The Flover of Podhradie), Kosenie lúk v Nol ove (The Mowing of meadows in Nol ovo), Folklorne posedenie v Podhradí (The Folk meeting in Podhradie). In the village Turany is it: „Fašiangová zábava“ (Carnival) with typical burying of a bass, „Stavanie mája“ (Building of May tree), „De matiek“ (The Mother’s day), De obce Turany-Dožinky (The Day of Turany - The harvest-home) and performances in „The Month of respect for elders“. The FS Krivá was presented also abroad, in Poland: Bustryk, Ujsoly, Dzianisz, Koniakov. Every year is organized the session of ensemble in Terchová within „Jánošíkové dni“ (The Days of Jánošík). FS Krivá is organizer of „Predsilvestrovské posedenie s FS Krivá“ (The meeting with FS Krivá before the New Year Eve) in Turany where are folklorists and musicians from all region. In their repertory they have choreography of Peter Brxa – „Tanec z Terchovej“ (The dance from Terchová), of Mgr. Marta Hanuliaková – „Kari ky“ (The Barrows), of Mgr. Ivana Mišíkovej – „Jarmo ní ky“ (The Wakeswomen). Other choreography includes: „Odobierka a ep enie nevesty“, „F aškový“ (The Bottle dance), „Priadky“ (The Spinning)

Im März 2010 versammelten sich wieder die Ex-Tänzerinnen und Ex-Sängerinnen der Folkloregruppe Krivá , die im Jahre 1986 in Turany gegründet wurde. Die Folklore eroberte sie wieder und unter der F hrung von Alena Rusnáková erneuern sie wieder das Repertoire der Ostslowakischen Regionen und nat rlich auch das von heimischen Turiec. Ziel der Gruppe ist die Bräuche unserer Vorväter zu suchen und auszuwerten. Zum ersten Mal haben sich bei dem Fest Tur ianska cvendžala im Jahr 2010 vorgestellt, das auch der Erinnerung auf die Musiker aus Turany Martin Struhár anský und Július Burica gewidmet war. Die Gruppe hat das Tanz- und Singteil, 31 Mitglieder - davon 8 Tanzpaare geformt sind. Mit der Gruppe arbeitet eng die Zimbelmusik von Michal Rusnák zusammen, die im Juni 2011 gegründet wurde (im Repertoire findet man außer den Musikwerken f r die Gruppe auch das Liedadaptieren aus Turiec und anderen Regionen der Slowakei) und die kleine Musik aus Terchová. Anderen Veranstaltungen, die in der Region Turiec abgeleistet worden sind gehören: das Turiec Folklorfest (TFF) und Winter TFF, Blume von Podhradie, Heumahd in Nol ovo, Folklorabend in Podhradie. In der Gemeinde Turany ist es die Faschingsfeier mit Bassgeigestummlegung, Maibaumaufstellung, Muttertagfeier, Gemeindetage – Erntefest, Auftritte zur Seniorenverehrung. Zu den Auslandsauftritten gehören die Ausreisen nach Polen: Bustryk, Ujsoly, Dzianisz, Koniakov. Jährlich organisiert man ein Trainingslager für die Gruppe in Terchová, im Rahmen des Festes Jánošíkové dni. Die Gruppe organisiert jedes Jahr vor dem Silvester eine Feier in Turany mit der Folkloregruppe Krivá , wo die Folkloristen und Musiker aus breiter Gegend zusammenkommen. Zum Repertoire der Gruppe geh?ren die Choreografien vom Peter Brxa – Tanz aus Terchová, von der Mgr. Marta Hanuliaková – Kari ky und von der Mgr. Ivana Mišíkovej – Marktfrauen. Unter andere Choreografien geh?ren: Abschied und Verhábung der Braut, die Spinnerei, Flaschentanz und Andere.

innos súboru vo ve kej miere podporuje aj Obecny úrad Turany a to prenájmom priestorov na nácvik a príspevkami na innos .

The activity of ensemble is supported also by Obecny úrad Turany (Municipal office of Turany) by renting of place for rehearsal and financial contributions for an operation.

Der Lauf der Gruppe unterstützt im grossen Ausmass das Gemeindeamt Turany und zwar mit der Pachtung vom Trainingsraum und mit Spenden für den Gang der Gruppe.